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Bemutatkozás 

Dávid Zsófia Julianna vagyok, másodéves földtudományi szakos 

hallgató geográfia specializáción.  2004. július 8-án születtem 

Pécsett, viszont Siklóson élek a családommal. Ebben a dél-baranyai 

kisvárosban jártam német nemzetiségi általános iskolába, majd a 

Pécsi Janus Pannonius Gimnáziumba nyertem felvételt 2019-ben. Itt 

tettem sikeres érettségi vizsgát, majd 2023-tól az ELTE TTK 

hallgatói táborát erősítem. Az egyetem mellett 2024-ben 

felvételiztem az ELTE Eötvös József Collegiumba, így a Mendöl Tibor Földrajz-

Földtudomány-Környezettudomány Műhelynek is a tagja vagyok. Szabadidőmben szeretek 

olvasni, zenét hallgatni, kirándulni. Ha időm engedi az uszodába is nagyon szívesen ellátogatok, 

valamint a kiskutyámmal szeretek időt tölteni, sétálni, játszani. 

Motiváció 

A tudomány, a világ megismerése mindig is fontos szerepet töltött be az életemben. Nagyon 

szerettem természetfilmeket, történelmet bemutató, a világűr megismerésére szolgáló 

ismeretterjesztő filmeket nézni, emellett olvasni az ezzel kapcsolatos témákról. A 

gimnáziumban több versenyen is megmérettettem magam. Legbüszkébb a földrajz OKTV-n 

elért 16. helyezésemre vagyok, ahol pályamunkaként a vulkánok működésébe, a társadalom és 

a tűzhányók kapcsolatába nyerhettem mélyebb betekintést. Az egyetemen először az 

Orientációs Napokon találkoztam a TDK fogalmával, és már akkor motoszkált bennem a 

gondolat, milyen jó lenne valami ilyesmit csinálni. A második félévben végül a 

témavezetőmmel és egy diáktársammal belevágtunk egy, a Mohácsi-síkkal foglalkozó 

kutatásba, mely szépen halad, és április végén az EGU (European Geosciences Union) 

konferencián részt is vettem ezzel a témával. A fő motivációm, hogy megismertessem a 

hallgatókkal a kutatás örömét, a lehetőségeket, melyek tárháza elég széles. Emellett mindig is 

szerettem segíteni, így mentorként részt vettem a tavalyi, és részt veszek az idei 

mentorrendszerben is, mely remek alkalmat ad arra, hogy a gólyáknak megmutathassuk ezeket 

a lehetőségeket. 
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Tervek, célok 

Mióta eldöntöttem, hogy jelentkezek a Tudományos referens pozícióra, több ötlet is 

megfogalmazódott bennem, mivel lehetne a tudományos, kulturális életet fellendíteni a  

TTK-n. 

TDK, ösztöndíjak 

Mindenképpen szeretném folytatni, feléleszteni a ,,Gyertek TDK-zni” programsorozatot, 

beszélgetésekkel, akár TDK-zók előadásaival színesíteni a programot. Remélem, többeket is 

sikerül ezáltal a tudomány felé terelni. Engem például pont ez a program győzött meg még 

jobban, hogy igen, keresni kellene valami izgalmas témát. A felsőbb éveseknek kicsit könnyebb 

dolguk van, már ismerik a tanáraikat, ki mivel foglalkozik, kit kell keresni bizonyos ügyekben. 

A gólyáknak ezzel szemben sokkal nehezebb, sokszor örülnek, ha az épületekben nem tévednek 

el. Éppen ezért elsődleges célom, hogy egy helyre összegyűjtsem a TDK felelősöket, 

elérhetőségeiket, az elmúlt évek témáit, témavezetőit, illetve az aktuális TDK konferenciák 

időpontjait, ezzel is segítve a hallgatók tájékozódását, hiszen többen is, elsősorban gólyák, 

először megnéznék, milyen is egy ilyen konferencia. Szívesen részt vennék a TDK felelősök 

megbeszélésén, így egyszerűbb lenne összegyűjteni a fent leírt információkat. 

Sokan nem is tudják, hogy létezik más ösztöndíj is a tanulmányi ösztöndíjon kívül. Ezen 

mindenképp szeretnék változtatni. Szeretném, hogy minél többen tudjanak a tudományos 

ösztöndíjakról (pl.: NFÖ, EKÖP, rektori pályázat), ezzel kapcsolatban pedig szívesen 

szerveznék olyan alkalmat, ahol ezeket az ösztöndíjakat megismerhetik a hallgatók. Továbbá 

lehetne tartani pályázatírós workshopot, ahol segítenénk, minek is kell benne lennie egy ilyen 

pályázatban, hogyan kell megírni, mire kell figyelni a leadás során. Így azok, akik először írnak 

ilyet, ők sem érzik majd magukat elveszve a folyamat során. Ebben a Rendezvényekért felelős 

referenssel működnék együtt, az ő tapasztalatai sokat segítenének egy ilyen workshop 

megszervezésében. 

Konferenciák 

Bár nagy feladat, mégis azon lennék, hogy minél több konferencia lehetőséget felkutassak, 

és megosszak a hallgatókkal. Szerintem nagyon fontos, hogy a kutatásunkat megmutassuk a 

világnak. Én részt vettem az Eötvös Konferencián poszter, valamint az EGU-n PICO (olyan, 

mint a poszter, csak ez interaktív ppt) szekcióban. Személy szerint hatalmas élmény volt 

mindkét konferencia, sok pozitív visszajelzést, további, a kutatást előrehaladását szolgáló 

ötletet kaptam. Ezen visszajelzések mind önbizalmat adtak, megerősítettek abban, hogy jól 
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csinálom, amit csinálok. Szeretném, ha ezt az érzést minél többen megtapasztalnák, így a  

TDK-hoz hasonlóan ezeket a konferenciákat is összegyűjteném, így mindenki megtalálhatná a 

számára megfelelőt. Bár tudom, ezek a konferenciák sokszor költségesek, ezért megmutatnám 

a hallgatóknak azokat a pályázatokat (ELTE utazási pályázat, Egyszer tanulmányi versenyeken 

és konferenciákon való részvétel), melyek elnyerésével vissza tudják igényelni a költségeket. 

Szakkollégiumok 

Szakkollégistaként nagy hangsúlyt fektetnék a szakkollégiumokkal, műhelyekkel való 

kapcsolattartásra, kommunikációra. Fontosnak tartom, hogy a felsőbb éves hallgatók is 

megismerjék a szakkollégiumokat, az ott folyó munkát, betekintést nyerjenek a programokba. 

Mivel őket is sok szeretettel várják a műhelyek, számukra is nyitott a felvételi, így biztosan 

lennének olyanok, akik akár egy nyílt nap hatására jelentkeznének. A szakkollégiumok a 

tehetséggondozás egyik legfontosabb helyszínei, így mindenképpen azon dolgoznék, hogy 

segítsem az ottani munkát a műhelytitkárokkal, műhelyvezetőkkel együttműködve. Remek 

lenne, ha a műhelyek a kirándulásaik során a saját szakterületüknek megfelelő programmal 

színesíthetnék kirándulásaikat, melyhez sokszor elengedhetetlen az anyagi támogatás is, ezért 

azon lennék, hogy a műhelyek kapjanak valamiféle anyagi támogatást, melyet természetesen a 

tehetséggondozásra kellene fordítaniuk. Igyekeznék segíteni a programok reklámozásában is, 

illetve a középiskolás tehetséggondozó programok szervezésében, kivitelezésében is, akár 

előadók felkérésében vagy az egyetemen egyes tanszékek meglátogatásában. 

Diákszervezetek 

Karunkon különböző szakterületeken, specializációkon működnek diákszervezetek, például 

a Mafihe, SEG Eötvös Student Chapter, AAPG. Szeretném, ha ezen diákszervezetek tudnának 

egymásról, az aktuális elnökök beszélnének egymással. Ezáltal átadhatnák egymásnak a 

tapasztalataikat, kidolgozhatnánk különböző stratégiákat, hogy hogyan lehetne több hallgatót 

megszólítani, bevonni őket ezekbe a diákszervezetekbe. Emellett a hasonló érdeklődési körű 

szervezetek programjain más szervezetek hallgatói is részt tudnának venni, ezzel is tágítva a 

diákok szakmai látókörét. Természetesen az ő programjaik szervezésében, hirdetésében is 

szívesen segítenék. Továbbá bátorítanám őket a különböző pályázatok (pl.: rektori pályázat, 

utazási pályázat) beadására, melyek anyagi segítséget jelentenének a programokhoz. 
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Ismeretterjesztő előadások, programok 

Mostanság sokakat megmozgatnak az ismeretterjesztő előadások, kerekasztal-beszélgetések. 

Elsősorban a különböző szakokon, szakterületeken működő eseményekről tájékozódnék, és 

ezeket hirdetném. Ilyen például a Földrajzos Klub vagy Az atomoktól a csillagokig 

előadássorozat, melyekben az is külön jó, hogy később online formában is visszanézhetőek az 

előadások. Továbbá a Science Podcast adásait is megosztanám a hallgatókkal, mivel itt is éppen 

aktuális kutatásokról lehet tájékozódni. Ugyanakkor nem zárkózom el attól sem, hogy én 

szervezzek ilyen beszélgetéseket. Ha van olyan aktuális téma, amely jobban érdekli a diákokat, 

miért ne? Ebben az esetben a Rendezvényekért felelős referenst is megkeresném, hogy segítsen 

a szervezésben. 

Az előadásokon kívül vannak más izgalmas, tudományos programok is. Szívesen szerveznék 

kirándulásokat elsősorban Budapest környékén (megközelíthetőség miatt). Ez lehet akár a 

természetben, vagy akár egy-egy múzeumban. Törekednék arra, hogy minden félévben legyen 

legalább egy ilyen jellegű program. (Arról nem is beszélve, hogy bizonyos napokon több 

budapesti múzeumba is ingyenesen lehet bemenni diákigazolvány felmutatásával.) Emellett 

reklámoznám a Kutatók és a Múzeumok Éjszakáját is, hiszen ezen programsorozatok 

alkalmával is bővül a tudományos látókörünk. Szeretném felhívni a hallgatók figyelmét a 

Természetrajzi Múzeumra és az Ásványtárra, ugyanis ELTE-s hallgatóként ingyen 

látogathatóak ezek a helyek, melyek a TTK déli tömbjében találhatóak. 

MSc, PhD felvételi tájékoztató 

A tavalyi évben nagy sikerrel megrendezett MSc felvételiről szóló tájékoztatót is szívesen 

megtartanám ismét, segítve ezzel a Rendezvényekért felelős referens munkáját. Mivel én 

magam is jövőre MSc felvételi előtt állok majd, kimondottan jó lenne, ha egy ilyen esemény 

keretein belül hallhatnék a felvételi menetéről (míg gimiben a csapból is ez folyik, hogyan és 

mit kell csinálni, addig a mesterképzésre való jelentkezés menetéről nem igazán hallok). Akár 

hívhatnánk minden nagyobb szakterületről MSc felelősöket, akik egy nagyobb, átfogó előadás 

után kisebb, a szakterület iránt érdeklődőknek tartanának felvilágosítást, hogy milyen is a szak, 

milyen lehetőségek vannak, hogyan is kell elképzelni a képzést. Hasonló eseményt lehetne 

szervezni a PhD-ra való jelentkezéssel kapcsolatban is, együttműködve a DÖK-kel és a 

Rendezvényekért felelős referenssel. 
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Kommunikáció, bizottságok 

Ez mind szép és jó, de hogyan is szeretném elérni, megszólítani a hallgatókat? 

Mindenképpen szeretném feléleszteni az ELTE TTK Tudományos Programok Facebook oldalt, 

ahol az éppen aktuális programokról, konferenciákról, TDK-ról posztolnék. Mivel manapság a 

Facebook kezd kimenni a divatból, ezért lehet, érdemesebb lenne egy Instagram oldalt is 

létrehozni. Természetesen a Kommunikációs referenssel együttműködve a TTK HÖK felületein 

is megosztanánk az eseményeket, fontos információkat. Emellett a TéTéKás Nyúzzal is 

szívesen működnék együtt, gondolok itt elsősorban az InterNyúz-ra, hiszen ha valaki elfoglalt, 

főzés közben csak bekapcsolja a 10-15 perces videót, és végig tudja hallgatni mindazt, amit egy 

posztban olvasna. Továbbá plakátokat is készítenék az eseményekhez, melyeket a TTK HÖK 

hirdetőtábláin lehetne kihelyezni. 

Tudományos referensként természetesen tagja lennék a Tanulmányi-Tudományos 

bizottságnak, melybe szívesen várom a lelkes, tenni akaró hallgatótársaimat, és hiszem, hogy a 

Tanulmányi referenssel is együttműködve egy igazán klassz, összetartó csapatot sikerülne 

kialakítani. Emellett az EHÖK Tudományos alelnökével is szívesen egyeztetnék, 

meghallgatnám a tapasztalatait. 

Köszönet, zárszó 

Köszönöm mindenkinek, aki biztatott és támogatott, hogy induljak el a Tudományos referens 

pozícióért! 

Külön köszönöm, hogy időt szántál rá, és elolvastad a pályázatomat! Felmerülő kérdés, kérés, 

javaslat, ötlet esetén keress meg bizalommal az alábbi elérhetőségeken vagy Messengeren! 

Siklós, 2025. 05. 26. 

Dávid Zsófia Julianna 

davidzsofi@student.elte.hu 

+3630/180-5687 
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